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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani.

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért csökkent 2010 óta radikálisan a rendszeres 
szociális ösztöndíjat kapó magyar hallgatók száma és aránya?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Számos megdöbbentő adattal szembesülhetünk a magyar felsőoktatásban tanuló hallgatókat 
érintően, ha alaposabban megvizsgáljuk azt, hogy milyen változások történtek az elmúlt 11 év során
– az Önök kormányzásának időszakában.

Ezek egyike a rendszeres szociális támogatást kapó magyar hallgatók számának és arányának 
jelentős csökkentése. A rendelkezésünkre álló adatok alapján a 2010/2011-es tanévben még a 
hallgatók 17%-a kapott rendszeres szociális támogatást, ami 40.755 főt jelentett. Ez a szám és ez az 
arány a 2018/2019-es tanévre 23.541 főre és 12%-ra csökkent. Az adatok a felsőoktatásban 
résztvevők számának jelentős csökkenését tudva és figyelembe véve is sokkolóak, hiszen 
arányaiban is 30%-kal kevesebben vannak azon hallgatók, akik az effajta támogatásban 
részesülhetnek.

Kérdezem tehát Miniszter urat:
 - Mik a legfrissebb adatok, hány fő és a hallgatók hány százaléka részesült rendszeres szociális 
támogatásban az előző, tehát a 2020/2021-es tanév során?
 - Mi az oka annak, hogy kilenc év alatt egyharmadával csökkent ezen hallgatók aránya?
 - Mit kíván tenni a Kormány annak érdekében, hogy több rászoruló hallgató részesülhessen 
rendszeres szociális támogatásban?

Magam a baloldali kormányok időszakában voltam egyetemista. Tisztában vagyok az akkori a 
helyzettel, és a legkevésbé sem az érdekel, hogy tizenévekkel korábban más kormányok milyen 



 
felsőoktatási politikát folytattak, hanem az, hogy mit tettek Önök, mi történt 2010 óta. Ennek 
megfelelően várom válaszát!

Bencsik János

a Polgári Válasz országgyűlési képviselője
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